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Tisztelt Elnök Asszony !

„A pikkelysömörös betegek biológiai gyógyszereinek felírhatóságának változásáról ?
címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Horváth Ágnes
egészségügyi miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Asszony !

A pikkelysömör kezelésében alkalmazott úgynevezett biológiai gyógyszere k

rendelhetőségében változásról lehet hallani, mely hátrányosan érintené a betegeket .

Tavaly október 27-én rendezték meg Európában, így hazánkban is a psoriasis világnapját . A

psoriasis, azaz a pikkelysömör valóságos népbetegségnek számít, szinte bizonyosan el őfordul

mindenkinek a környezetében, ezért is szóltam e betegségről a tisztelt ház falai között a

világnap alkalmából .

A pikkelysömör egy krónikus gyulladásos betegség, mely els ősorban a bőrt érinti, de gyakran

az ízületek, a körmök és a hajas fejb őr is betegek lehetnek . Bár a pikkelysömör az esetek

túlnyomó többségében az életet közvetlenül nem veszélyezteti, a betegek életmin őségét

drámai módon befolyásolja . A betegség nem gyógyítható, de korszerű kezeléssel ma már

hosszú távú tünetmentesség érhető el. Hazánkban a pikkelysömörös betegek száma mintegy

150-200 ezerre tehet ő .

Az úgynevezett biológiai gyógyszerek a betegség legsúlyosabb formájában alkalmazhatóak ,

azoknál, akik már az úgynevezett klasszikus kezelésekben részesültek. Ezek a súlyos betegek

a biológiai gyógyszerek megjelenéséig sokszor évente több hetet-hónapot töltöttek kórházban ,

mert a korábbi kezelésekkel csak lassan és sokszor csak részlegesen voltak tünetmentesíthetők .

A betegek életében a gyógyszeres kezelés alapvet ő változást jelent, hiszen a hagyományos

szerekkel kezelhetetlen betegségük tünetmentessé tehet ő , így nem csak életminőségük javul

radikálisan, hanem normális, kereső életet élhetnek.

Összesen eddig hazánkban mintegy 100 beteg részesült vagy részesül ilyen típusú kezelésben ,

és a betegek várható száma évenként mintegy 100-150 főre tehető .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Jelenleg Magyarországon három ilyen típusú pikkelysömör gyógyszer érhet ő el . Ezek a

gyógyszerek, bár mind a betegség kezelésére szolgálnak, egészen más módon hatnak, más a

szerkezetük, mások a mellékhatásaik – így nem helyettesíthet őek egymással . Nem arról van

tehát szó, mint az úgynevezett generikus (azaz szerkezetazonos) gyógyszerek esetében, ahol a

gyógyszerek hatása elméletileg csaknem azonos . Ezek a szerek a pikkelysömörös csoporto n

belül más-más betegeknek javasoltak, és más-más betegeknek nem adhatóak az eltérő
mellékhatásaik miatt . Így, amennyiben csak egyik vagy másik felírhatóságát támogatná csak a

társadalombiztosítás, a betegek egy-egy csoportja elesne a korszerű kezelés lehetőségétől .

Mindhárom gyógyszer az Európai Unióban törzskönyvezve van a pikkelysömörös bőrtünetek

kezelésére, és a legtöbb országban a betegek számára biztosítási támogatással rendelhet ő .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Parlamenti felszólalásomban néhány hete így fogalmaztam : „A budapesti világnap iránti nagy

érdeklődés is alátámasztotta : le kell számolni a betegséggel kapcsolatos téves mítoszokkal, é s

arra kell késztetni a döntéshozókat - itt az Országgy űlés falai között -, hogy a lehet ő
legkedvezőbb módon juttassák a betegeket a gyógykezeléshez, a szükséges gyógyszerekhez, a

legkorszerűbb terápiákhoz .”

Tisztelt Miniszter Asszony !

Igazak-e a hírek a biológiai gyógyszerek rendelhet őségének megváltoztatásáról ?

Reménykedhetnek-e a pikkelysömörös betegek ?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2008 . január 29 .

Pettkó András
MDF
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